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تعهد آمانو به تلاش غیرسیاسی در همکاری با ایران

رایزنی برای »احراز صلاحیت«
واکنش جناح های سیاسی به اعلام صلاحیت ها چه بود؟

اصــاح طلبان که به گفته خودشــان تنهــا 1درصد از نامزدهایشــان تایید 
صاحیت شــده اند، حالا به دنبال راهکارهایی هســتند تا شورای نگهبان 
در نتایج ارائه شــده از ســوی هیئت های نظارت، تجدید نظر کند. آن ها که 
از مدت ها پیــش اعام کرده بودند کــه درحال مذاکره با شــورای نگهبان 
درخصــوص صاحیــت ها هســتند، بار دیگر مــی خواهند شــانس خود را 
امتحان کنند. حالا برخی از دســت به دامان رئیس جمهور شده اند و برخی 
از پادرمیانی رئیس مجلس ســخن می گویند. روحانی نیز دیروز گفت از تمام 
اختیاراتش در پیگیری این موضوع اســتفاده خواهد کرد. این در حالی است 
که اساســا رئیس جمهور به لحاظ قانونی اختیــار چندانی در این زمینه ندارد 
و صرفا می تواند به شــورای نگهبان تذکر دهد. لذا به نظر می رســد اصاح 
طلبان چنان که خود نیز بر آن تاکیــد دارند، چاره ای به جز اعتراض قانونی 
و طی مســیر قانون ندارند. از آن ســو نیز باید امید داشت شورای نگهبان به 

موضوع رسیدگی کند.

مسئولان به موضوع ورود کنند
آن طــور که اصاح طلبان مــی گویند، از حدود 3 هــزار نامزدی که معرفی 
کرده بودند، تنها 30 نفر تایید صاحیت شده اند. از این تعداد 5 نفر از تهران 
و بقیه در تعدادی از شهرســتان ها هســتند، به طوری که اصاح طلبان در 
برخــی از حوزه های بــزرگ مثل کرمان هیــچ نامزدی ندارنــد. لذا موضوع 
ردصاحیت ها آنقدر جدی بود که شــورای سیاســت گذاری اصاح طلبان 
شب گذشته تشکیل جلســه داد و امروز نیز بیانیه ای در این خصوص صادر 
کرد. این شــورا در بیانیــه خود از رییس جمهور که مســئول اجــرای قانون 
اساســی است و دیگر شــخصیت های تاثیرگذار نظام درخواست کرده است 
 با تعامل با مقــام های تصمیم گیرنده، در راســتای اصاح مشــکل کنونی

 اقدام کنند.
حسین مرعشی سخنگوی شورای سیاســتگذاری اصاح طلبان نیز ضمن 
درخواســت از رئیــس جمهور بــرای اعتراض به این مســئله گفته اســت: 

»ایــن انتخابات بــرای دولت روحانی یــک محک و آزمایــش خواهد بود«. 
درخواســتی که امروز واکنش الهام امین زاده معاون حقوقی رئیس جمهور 
را در پی داشــت. او گفت: »رییس جمهور با شــورای نگهبــان در ارتباط با 
رد صاحیت هــای داوطلبان دهمیــن دوره مجلس مذاکــره می کند تا اگر 

اشــتباهی اتفاق افتاده از رد صاحیت شده ها اعاده حیثیت کند«.
محمدرضا تابش نماینده اصاح طلب مجلس که خود تایید صاحیت شده 
است نیز از قول رئیس مجلس برای مذاکره با شورای نگهبان خبر داده است. 
تابش با بیان اینکه آن هــا امروز با رییس مجلس در این زمینه صحبت کرده 
اند، گفته است رییس مجلس قول داده است که از اعضای شورای نگهبان 
درخواســت کند تا کارگروهی برای استماع نمایندگان معترض تشکیل شود. 

احراز نشده است یعنی چه؟
امــا در ایــن میان چهــره ها و رســانه هــای غیراصــاح طلب نیــز به این 
موضــوع پرداخته اند. روزنامه جمهوری اســامی در یادداشــت امروز خود 
بــه موضوع »عدم احــراز صاحیت« به دلیــل »ضیق وقــت« پرداخته و از 
آن انتقــاد کــرده و آن را خاف حق الناس خوانده اســت. این یادداشــت با 
بیــان اینکه ایــن ضیق وقت بــه علت اشــتغالات فراوان اعضای شــورای 
نگهبان در نهادهای مختلف اســت، از شورای نگهبان می پرسد که چگونه 
قصــد دارد تعارض آن را بــا حق الناس بــودن مرتفع می نمایــد؛ چراکه این 
اتفاق حق مــردم را در انتخاب داوطلبانی که شــاید صالــح بوده اند و احراز 
صاحیــت نشــده اند از بین برده اســت، حق فــرد داوطلبی که خــود را در 
معرض انتخاب شــدن قرار داده و پرونده او بررســی نشــده را پایمال نموده 
 اســت و در نهایت حــق جامعــه را در بهره بــردن از نماینده شایســته از بین 

برده است.
همچنین آیت الله دری نجــف آبادی، نماینده ولی فقیه در اســتان مرکزی 
از شــورای نگهبان به دلیل عدم احراز صاحیت هــا انتقاد کرد. دری نجف 
آبادی با بیــان اینکه در خیلی از موارد باید حکیمانــه رفتار کرد، گفت: »این 

کلمه احراز نشــده است یعنی چه؟ و آن هم یکی دو نفر نیستند که ۴0 درصد 
احراز نشــده اســت«. نماینده ولی فقیه با بیــان اینکه عدم احــراز هم یعنی 
رد صاحیت و این بازی با آبروی افراد اســت، افزود: »شــما بروید بررســی 
و احراز کنید و این فشــار روانی را روی دســتگاه های مختلــف، داوطلبان، 
مردم و دســتگاه های نظارتی کــم می کند. از همه مهم تر فشــار بین  المللی 
را روی کشــور کم می کند و بهانه به دســت دشــمنان نمی دهد کــه علیه ما 
موضع بگیرند. این موضوع بسیار حســاس بوده و نسبت به همه جوانب باید 

حق الناس را در نظر داشت«.

هیئت های اجرایی قانون را رعایت نکرده اند
درمقابل چنین دیدگاه هایی، خبرگزاری اصولگرای تسنیم در گزارشی تاکید 
کرده اســت که شــورای نگهبان در این دوره با تایید صاحیت حدود 5 هزار 
نفر، رکورد بیشــترین تایید صاحیت ها را زده اســت. البته باید ذکر کرد که 
ایــن موضوع به علت تعداد زیاد ثبت نامی ها اســت و باید در چنین مقایســه 

هایی چنین چیزی درنظر گرفته شود.
همچینن ســیدمحمد ســادات ابراهیمی نماینده اصولگرای مجلس انتقاد 
خود را متوجه هیئت های نظارت دانســته و گفته است: »بعضی هیأت های 
اجرایی به پرونده بعضی از داوطلبانی که اســتعامات منفی از سوی مراجع 
چهارگانه درباره آنها وجود داشت به دیده اغماض نگاه کردند. از این رو وقتی 
نوبت به نظر هیأت های نظارت رســید مجبور به رد صاحیت این دســته از 
داوطلبانی شــدند که در هیأت های اجرایی صاحیت شــان تائید شده بود، 
بنابرایــن تفاوت های آماری به علت لحاظ نکردن نظرات مراجع چهارگانه از 

سوی هیأت های اجرایی است«.
نبی حبیبی دبیرکل حزب موتلفه اســامی نیز در این خصوص خاطرنشــان 
کرده اســت که اصاح طلبان خود را به اندازه کافی برای یک رقابت جدی با 
اصولگرایان آمــاده کرده اند و ردصاحیت برخی از آن ها مانع رقابتشــان با 

اصولگرایان نخواهد شد.

»عزت،حکمت و مصلحت« برجام را به فرجام رساند
سردار سرتیپ پاسدار حسین دهقان در جلسه شورای راهبردی وزارت دفاع طی سخنانی با تبریک موفقیت بزرگ و دستاورد سترگ جمهوری اسامی ایران در رفع تحریم های بی منطق و ظالمانه به محضر مقام معظم رهبری، 
ریاست محترم جمهوری و ملت رشید و سرافراز ایران گفت: با تدابیر حکیمانه مقام معظم رهبری، مقاومت بی نظیر ملت حماسه آفرین ایران اسامی و مجاهدت و مدیریت دولت خدمت گذار به ویژه دستگاه دیپلماسی کشور، 

این پیروزی را از دستاوردهای سیاست مبتنی بر عزت، حکمت و مصلحت جمهوری اسامی ایران ارزیابی کرد. دهقان در ارتباط با اعمال تحریم های جدید آمریکا علیه برنامه موشکی جمهوری اسامی ایران گفت: تاش 
برای اعمال تحریم های جدید به بهانه های نامربوط نشان از تداوم سیاست های خصمانه آمریکا و کینه ورزی علیه ملت ایران و تاش بیهوده برای تضعیف قدرت دفاعی ایران است که به امنیت، ثبات و آرامش منطقه هیچ 

کمکی نمی کند. وزیر دفاع تاکید کرد: صنایع موشکی جمهوری اسامی ایران کاما بومی و متکی بر دانش، تخصص و زیر ساخت های صنعت دفاعی است و تحریم افراد و شرکت ها تاثیری بر روند توسعه و تقویت آن ندارد 
گاهانه و هوشمندانه خود در صحنه تحت  و البته این را در عمل و با رونمایی از دستاوردهای جدید موشکی نشان خواهیم داد. دهقان در پایان افزود: امروز در پسا برجام، ملت ما با حفظ وحدت، انسجام و حضور آ

زعامت و رهبری مقام معظم رهبری ضمن بهره برداری کامل از فرصت های اجرایی شدن برجام، با نهایت دقت، اقدامات دشمن را رصد و متناسب با آن واکنش تعیین کننده و پشیمان کننده خواهد داشت .

کوثری به شورا پیوست
محمــد اســماعیل کوثــری از عضویتش 
در شــورای مرکــزی ائتــاف اصولگرایان 
خبــر داد.نماینــده مــردم تهــران گفــت 
کــه با توجــه بــه لطــف و دعوت شــورای 
مرکــزی ائتاف اصولگرایان بــه نمایندگی 
از جمعیــت جانبــازان انقــاب اســامی 

حضــور  ائتــاف  ایــن  جلســات  در  و  شــده  ائتــاف  ایــن   عضــو 
پیدا می کنند.

گفتنی است ریاست شورای مرکزی ائتاف اصولگرایان آیت الله موحدی 
کرمانی، بر عهــده دارد ودرآن نمایندگانی از تشــکلهای مختلف اصولگرا 

حضور  دارند.

دستگیری 3 مهره کلیدی ماجرای سفارت
جعفــری دولت آبــادی گفــت: در چند روز 
اخیر، ســه متهــم اصلی و کلیــدی تعرض 
به ســفارت عربستان شناســایی و دستگیر 
شدند. عباس جعفری دولت آبادی در ارتباط 
با آخرین وضعیت رســیدگی دادســتانی به 
موضوع تعرض به سفارت عربستان گفت: 

در هفته های اخیر دســتگیری ها هدفمندتر شــده و فهرست هایی در این 
رابطه نیز شناســایی شدند.وی از دســتگیری های جدید در این رابطه خبر 
داد و افزود: در چند روز اخیر، ســه متهم اصلی و کلیدی تعرض به سفارت 
عربســتان شناسایی و دســتگیر شــدند و تاکنون تحقیقات مفصلی از این 

متهمان انجام شده است.

زاکانی به دادسرا احضار شد
نماینــده مردم تهــران در مجلس شــورای 
اســامی پــس از بیــان جزئیــات پرونــده 
»کرسنت« به دادســرا احضار شد.علیرضا 
زاکانــی نماینده مــردم تهــران در مجلس 
شــورای اســامی امــروز دوشــنبه پس از 
افشاگری هایش پیرامون پرونده کرسنت به 

دادسرا احضار شــد.زاکانی پس از حضور در دادسرا در گفت وگو با خبرنگار 
پارلمانــی خبرگزاری فارس،  خواســتار برپایی هرچه ســریعتر دادگاه برای 
افشاگری پیرامون پرونده کرسنت شد.وی اضافه کرد: من از برپایی دادگاه 
کرسنت اســتقبال می کنم زیرا ما می توانیم در این دادگاه ناگفته های خود 

را بیان کنیم.

دو روز پس از اعام اجرای برجام و در راستای تقویت و توسعه روابط ایران و آژانس 
بیــن المللی انرژی اتمی، یوکیا آمانو مدیر کل آژانس بــه ایران آمد. آمانو در این 
دیدار با حسن روحانی رئیس جمهور و علی اکبر صالحی رئیس سازمان انرژی 

اتمی ایران دیدار و گفت و گو کرد. 
آمانــو پس از دیدار و گفت و گو با صالحی در جمع خبرنگاران و در پاســخ به این 
سوال ایرنا که با شروع برجام چه هماهنگی و همکاری خاصی بین ایران و آژانس 
انجام می شود، گفت: اجرای برجام اولویت مهم ما است و این جریان تازه آغاز 
شده و تحولات بعدی منتظر گذشت زمان است. وی با تشریح محورهای دیدار 
خود با صالحی افزود: جلســه موثر و خوبی با معاون رییس جمهوری و رییس 
سازمان انرژی اتمی ایران داشتم و این افتخار را دارم که بعدازظهر نیز با رییس 

جمهوری ایران ماقات داشته باشم.

مدیــر کل آژانس با بیان اینکه ســفر من بــه ایران زمانی انجام می شــود که 
اجرای برجام دو روز قبل و پس از تایید آژانس آغاز شد، ایران اقدامات لازم را 
برای برجام تکمیل کرده است، گفت: در این دیدار توافق کردیم که همکاری 
های بین ایران و آژانس را بیشتر تقویت کنیم. آمانو یادآور شد: کارهای بسیار 
زیادی انجام شده است تا به نقطه ای که اکنون قرار داریم، رسیده ایم و تاش 
مستمر و مشــابهی نیز در آینده لازم اســت. وی با بیان اینکه اجرای پروتکل 
الحاقی از اقدامات بسیار مهم است تا این شرایط را حفظ کنیم، تصریح کرد: 
ایران اکنون به دوره جدیدی وارد شــده است و ما متعهد به ادامه تاش های 
غیرجانبدارانه و غیرسیاســی خود در حالت واقعیت هستیم.  آمانو یادآور شد: 
چنین تاش هایی نیز از ســوی ایران لازم است و از سوی آژانس نیز بالاترین 

تاش را انجام خواهیم داد.

مدیر کل آژانس همچنین در پاســخ به خبرنگاری که پرســید آیا مختومه شدن 
کامل پرونده هسته ای ایران و نتیجه گسترده تر چقدر زمان می برد و چه زمانی 
کمک آژانس به ایران برای تکمیل پروژه ســوخت و نقــل انتقال انجام خواهد 
شــد، گفت: آنچه مهم اســت تمرکز برای اجرای برجام است در صورت ادامه 
آرام و مثبت همکاری ها موارد ابهام برطرف می شــود. او در مورد نتیجه گیری 
گســترده تر با بیان اینکه بعد از همکاری های اولیه این موضوع مشخص می 
شود، اظهار کرد: در مورد همکاری های خاص فنی با در نظر داشتن قطعنامه 
های شــورای امنیت، شــاید در برخی موارد نتوانیم همکاری های فنی داشته 
باشــیم اما این موضوع در حال بررسی است. مدیرکل آژانس بین المللی انرژی 
اتمی همچنین در پاسخ به این سوال که آیا زمان آن نرسیده که باتوجه به اینکه 
رژیم صهیونیستی ساح هســته ای دارد، آژانس به این مساله رسیدگی کند، 
گفت: در مورد این مساله در اجاس بعدی آژانس و شورای حکام در ماه سپتامبر 

گفت و گو می شود.

فعالیت 10 گروه تروریستی 
علیه ایران

ســخنگوی هیئت رئیســه مجلس با اشاره به تاش 
گروه های تکفیری و تروریســتی بــرای ناامن کردن 
ایــران گفــت: ســربازان گمنــام امــام  زمان)عج( 
توطئه های گروه های تکفیری را در همان نقطه صفر 
مرزی نابود می کنند. عبدالرضا مصری ســخنگوی 
هیئت رئیســه مجلس شورای اســامی در حاشیه 
جلســه علنی پارلمان در جمع خبرنگاران با اشاره به 
جلســه غیرعلنی صبح امروز مجلس با سیدمحمود 
علوی وزیــر اطاعات، اظهار داشــت: در جلســه 
غیرعلنی امروز مجلس گزارش بسیار جامع و کاملی 

از طرف وزیر اطاعات ارائه شد.
وی ادامه داد: طبیعتاً برای همه این ســؤال شــاید 
پیــش آید که بــا توجه بــه اینکه همه منطقــه درگیر 
شــرارت های گروه های تکفیری هســتند و شاید به 
نوعی بتوان گفت همه تاش هــا و اهداف آنان هم 
ناامن کردن جمهوری اسامی ایران است، چطور در 
کشور ما اثری از شرارت های این گروه های تکفیری 
و تروریست ها دیده نمی شــود، آیا کاً وجود ندارد یا 

اینکه خنثی می شود؟
ســخنگوی هیئت رئیســه مجلــس گفــت: امروز 
گزارش های بســیار جامــع و کاملی هــم به صورت 
کامــی و مکتــوب و هــم بــه صــورت تصویری و 
مشروح توسط مسئولان وزارت اطاعات ارائه شد، 
گزارشی از اقدام سربازان گمنام امام زمان )عج( که 
توطئه های گروه های تکفیری و داعشــی را صدها 
کیلومتــر در خارج از مرزهای ایران اســامی خنثی 
کردند. مصری افزود: در این گزارش شاهد بودیم که 
موارد بسیاری از توطئه های این گروه ها در سال های 
گذشــته و همین امسال وجود داشــته که قرار بوده 
عملیات هایی توسط گروه های تکفیری در کشور ما 
انجام شــود اما در همان نقطه صفر توسط سربازان 

گمنام امام زمان )عج( نابود شده است.
وی تصریح کرد: گزارش جامعی ارائه شــد از اینکه 
برخی کشورهای مرتجع منطقه حمایت های نظامی، 
تســلیحاتی و خصوصاً مالی از گروه هــای تکفیری 
انجــام می دهند که شــاید اولین هدف آنــان ناامن 
کردن ایران اسامی است که خوسبختانه همه این 
توطئه ها خنثی شده است و مقادیر زیادی مهمات و 
یا افرادی که می خواسته اند عملیات انجام دهند نیز 
خنثی و دستگیر شده اند. نماینده مردم کرمانشاه در 
مجلس خاطرنشان کرد: مسئولان وزارت اطاعات 
همچنین بیان کردند که علما و بزرگان اهل تســنن 
منطقه همکاری بسیار جامع و صمیمانه ای داشتند 
که همکاری آنان در پیشگیری و خنثی کردن اهداف 

گروه های تکفیری در کشور مؤثر بوده است.
" نمایندگان مجلس نیز از این همه دقت و برنامه ریزی 
هوشــمندانه و مقتدرانه وزارت اطاعات قدردانی و 
تشکر کردند، امنیتی که امروز در کشور حاصل شده از 
فعالیت های برادران و خواهران ما در وزارت اطاعات 
نشأت می گیرد و همه عملیات هایی هم که ضدانقاب 
در برخی از مناطق مرزی انجام داده و باعث شهادت 
مرزبانان کشــورمان شــده نیز همه این افراد توسط 
وزارت اطاعات در عملیات های مختلف به هاکت 
رسیده اند". مصری در پایان اضافه کرد: امروز شاهدیم 
بیش از 10 گروه تروریستی علیه ایران فعالیت می کنند 
که همه عملیات های آنها در کشور خنثی شده است، 
البته اقدام خوب دیگری که انجام شــده شناســایی 
همه سمپاد هایی است که به نوعی گروه های تکفیری 
می خواهند روی آنهــا کارهای عقیدتی انجام دهند، 
خوشــبختانه بانک اطاعاتی همه ســمپادها وجود 
دارد و همه آنها تحت نظر هستند که فریب گروه های 

تروریستی را نخورند.

رویداد 24 نوشت: سرلیست بدون لیست
مجلس شورای اسامی، "بله قربان گو" می خواهد که در ازای قول استخدامی ده نفر از اقوامش، امضای خود برای استیضاح را پس بگیرد 

و یا " متخصص دارای عزت نفس" که حتی اگر با آجر هم به او حمله کردند از مسیر خود، دست برندارد؟

عصر ایران نوشت: آقای روحانی، مراقب مربع ضد برجام باشید
مربع ضد برجام، مجموعه ای از گروه های رادیکال در ایران و خارج از ایران است که برجام و عملیات اجرایی آن را در ایران و بیرون از ایران 

را با منافع یا مصالح خود سازگار نمی دانند.

ایرنا نوشت: اجرای برجام و احیای امید دوباره در جامعه
باید به مردم گفته شود فرایند عادی سازی اوضاع کشور ممکن است مقداری طول بکشد و براحتی به 12سال پیش بازنمی گردیم، اما در 

عین حال این واقعیت نیز نباید سبب تاثیر منفی بر امید تازه مردم برای بهبود زندگی شان شود.

الف نوشت: برجام و فرهنگ سیاسی
ایران و آمریکا در این فرآیند، هم به پیروزی های بزرگ دست یافتند و هم متحمل شکست و ناکامی شدند. به همین خاطر نباید گمان ببریم 

که برجام یک چراغ جادو است و همه ی امور کشور را می توان با تکیه بر آن برنامه ریزی کرد.

پارس نیوز نوشت: چرا عدم حضور لاریحانی و رهروان به منزله اختلاف نیست؟
همه اصولگرایان مانند نخ تسبیحی هستند که از ابتدا تا انتهای آن یک کل واحد به حساب می آیند و در یک قالب عمل می کنند بنابر این 

هیچ گروه اصولگرایی از ائتاف خارج نیست.

عکس روزسایت نگار

مجلس شورای اسامی 
در جلسه علنی امروز از 
پاسخ های وزیر آموزش 
و پرورش قانع نشد و 
دومین کارت زرد را به 
وی داد.

خبرنامه


